
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 16 (L 125), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 8. april 2024. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Anne Valentina Berthelsen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 16:  

”Hvordan agter ministeren at monitorere ventetiderne og de kommunale 

behandlings- og tilbudsvifter?” 

 

Svar: 

 

Da der er tale om etablering af et helt nyt kommunalt behandlingstilbud er det 

selvfølgelig vigtigt, at vi løbende følger implementeringen af behandlingstilbuddet.  

 

Det følger af aftale om udmøntning, implementering og opfølgning på Aftale om en 

10- årsplan for psykiatrien og mental sundhed (2022) og Aftale om en bedre psykiatri 

(2023), at parterne er enige om at gå i videre dialog om monitorering og 

aktivitetsregistreringer, med henblik på at skabe det nødvendige datagrundlag for at 

foretage løbende justeringer og evaluering af behandlingstilbuddet. Herunder er det 

forventningen af monitorering af ventetider til indgå. Der vil blive fastsat nærmere 

regler herom på bekendtgørelsesniveau. 
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